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OPERACIJU KUKA ČEKAJU ČETIRI GODINE: Na spiskovima za ugradnju endoproteza je čak 35.000 

pacijenata 

SAMO u Institutu za ortopediju "Banjica" operaciju kuka ili kolena tenutno čeka gotovo 13.800 ljudi, a 

poslednji sa liste na red da uđe u operacionu salu stići će u avgustu ili decembru 2027. godine! 

Iako je za mnoge to "daleko", donedavno se na ove intervencije čekalo i po osam godina, a sada je to 

vreme, prema rečima direktora Instituta, profesora dr Zorana Baščarevića skraćeno na četiri godine. 

Za one kojima bolovi zbog oštećenog kolena ili kuka ometaju svakodnevni život to nije preterano utešno, 

ali kapaciteti su takvi kakvi su. Republički fond zdravstvenog osiguranja pokušava da bar donekle ublaži 

problem "premeštanjem" pacijenata u ustanove gde se brže stiže na red za operaciju, ali u celoj Srbiji su 

ove ortopedske intervencije prilično veliki problem. S druge strane, iako se rade u većini zdravstvenih 

centara, najkomplikovaniji pacijenti se usmeravaju u "Banjicu", koja je zbog pretvaranja u kovid-centar u 

više navrata tokom pandemije kovida, upala u zaostatak za operacijama kuka i kolena, koji pokušava da 

smanji. 

- Posle završetka rekonstrukcije operacionog bloka značajno je povećan broj operacija pacijenata sa liste 

čekanja - kaže profesor Baščarević. - Tome je doprinela i činjenica da smo u ovom trenutku izuzeti iz 

hitnih službi grada Beograda, a sve kako bismo još skratili liste čekanja. 

Operaciju sa ugradnjom bescementne proteze kuka u "Banjici" čeka 2.397 pacijenata. Poslednji na spisku 

upisan je u maju prošle godine, a za zahvat planiran u decembru 2027. godine. Na spisku za cementnu 

protezu je još 349 pacijenata, dok hibridni kuk čeka 1.770, a operaciju kolena čak 9.291 pacijent! 



 
 

Da su u ovoj ustanovi, bar na listama čekanja, prešli na "udarnički tempo", pokazuje i činjenica da je za 

28. avgust 2027. godine zakazano čak 29 operacija. 

- Kod nas je vreme čekanja skoro prepolovljeno, sa osam na četiri godine, a u narednom periodu ako 

nastavimo da radimo ovako kao što planiramo, već za godinu dana imaćemo vreme čekanja od dve 

godine, a za dve godine čekaće se na operaciju samo 12 meseci - kaže profesor Baščarević. 

U svim ustanovama u Srbiji na spiskovima za operaciju kuka i ugradnju endoproteze je oko 35.000 

pacijenata, od kojih oko 21.000 čeka koleno, a oko 14.000 kuk. 

Preusmeravanje u druge bolnice 

PACIJENTI koji ne mogu da čekaju zahvat godinama, na poziv RFZO mogli su da se prijave za operaciju u 

drugoj, najbližoj bolnici, gde se brže stiže na red, a rok za izjašnjavanje bio je do danas. Prema 

informacijama iz RFZO za pacijente koji su se izjasnili do 1. juna, napravljen je plan. Do pred kraj avgusta 

750 pacijenata je preusmereno u drugu ustanovu. Oni se uglavnom preusmeravaju u UKC Niš, KBC 

"Zemun" i Zvezdara, bolnice u Vrbasu, Čačku, Ćupriji, Pančevu, Aleksincu, Šapcu. 

 

 

NOVI PODVIG SRPSKIH LEKARA: Prvi put u našoj zemlji - bez otvaranja grudnog koša istovremeno 

operisana mitralna valvula i ugrađen bajpas 

U ERI ubrzanog uvođenja veoma značajnih savremenih kardiohirurških i vaskularnih procedura, pre 

nekoliko dana, u Institutu za kardiovaskularne bolesti ,,Dedinje" izvedena je miniinvazivna operacija 

dveju srčanih bolesti, za pacijenta vrlo komfornom metodom prolaska kroz međurebarne prostore, 

umesto presecanja grudne kosti teškom hirurgijom. 



 
 

Sedamdesetdvogodišnji pacijent iz Niša podvgnut je  operaciji mitralnog zalistka i koronarnog krvnog 

suda ( MicroCab). Operacija je uspešno završena, a pacijent se već nakon pet dana vratio svakodnevnim 

obavezama. 

Ovakav zahvat značajno olakšava postoperativni tok, pa je oporavak znatno brži i lakši za pacijente, 

omogućavajući im da se već nakon nekoliko dana vrate svakodnevnom životu i navikama. Zahvaljujući 

savremenoj opremi i uslovima rada, entuzijazmu, znanju i iskustvu tima zdravstvenih radnika Instituta 

,,Dedinje", koji su činili kardiohirurzi ass. dr Igor Živković, dr. Bogdan Okiljević, dr Milica Ivanović, 

anesteziolog, doc. dr Dragana Unić Stojanović, instrumentarka Jelena Marković i perfuzista Stevan 

Mitrović, operacija je uspešno završena i pacijent je otpušten kući na dalji oporavak. 

- Ovakvom operacijom hirurzi ne seku niti jednu kost u telu pacijenta, što znatno smanjuje traumu. 

Malim rezom uzeli smo najbolje prohodan krvni sud za bajpas, najčešće je to unutrašnja grudna arterija 

mamarija. Dakle sa leve strane, u četvrti međurebarni prostor, napravili smo jedan rez dužine 5 

centimetara, kroz koji smo izvukli krvni sud ušivajući ga na srce, praveći tako aortokoronarni bajpas i  

dodatnu količinu krvi u srčanom mišiću. Istovremeno sa druge, desne strane grudnog koša, tačnije, kroz 

međurebarne mekotkivne strukture, prošli smo do srca i zamenili mitralnu valvulu, odnosno mitralni 

listić koji je bio bolestan. Suština ovog zahvata jeste da tokom operacije nismo narušili koštanu strukturu 

grudnog koša, respiratorna funkcija je poprilično očuvana nakon kardiohiruške procedure, što je za 

pacijenta jako bitno. Takvi bolesnici veoma brzo mogu da legnu na bok, bez obzira što imaju inciziju, zato 

što su na tim mestima meka tkiva, a ona manje bole od koštanih struktura. Bolesnik se nakon svega 

osećao dobro, vrlo brzo smo ga skinuli sa mašine koja je menjala funkciju pluća, odnosno respirator, i sve 

je prošlo kako treba. Kod takvih bolesnika, mi smo do sada ovakav problem rešavali otvaranjem grudnog 

koša i presecanjem grudne kosti, što, samim tim, otežava i produžava oporavak bolesnika i predstavlja 

najveću traumu u njegovom organizmu – objašnjava kardiohirurg ass. dr Igor Živković i dodaje da nakon 

ovakvog miniinvazivnog zahvata pacijenti mogu vrlo brzo da se vrate normalnim fizičkim aktivnostima, 

kao što su: vožnja automobila, podizanje bilo kakvog tereta, rad u kućnim uslovima i slično. 

Institut za kardiovaskularne bolesti "Dedinje" nastavlja sa uvođenjem najsevremenijih metoda 

minimalno-invazivne hirurgije, koji pacijentima donosi značajne blagodeti – umanjenje bola u 

postoperativnom vremenu i brži oporavak. 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Zabrinjavajuća statistika obolelih od bolesti izazvanih pušenjem 

NOVI SAD - Potpuna zabrana pušenja u svim ugostiteljskim objektima sledi nam sledeće godine, kada bi 

trebalo da budu usvojene izmene Zakona o zaštiti stanovništva od duvanskog dima. Obrazlažući tu 

odluku, ministarka zdravlja Danica Grujičić navela je da je Srbija među poslednjim zemljama u Evropi u 

kojima je dozvoljeno pušenje u ugostiteljskom sektoru, kao i zabrinjavajuću statistiku prema kojoj svaki 

drugi pušač umre od bolesti izazvane pušenjem. audio icon 

Prema istraživanjima Batuta i Naled-a 75 odsto građana podržava tu odluku.  

O najavi izmena zakona ugostitelji su saznali iz medija, kaže predsednik Udruženja ugostitelja Novog 

Sada Milenko Mijić i dodaje da iako su svesni da se radi dobrobiti zdravlja moraju prilagoditi propisima 

koji važe u većini evropskih zemalja, smatraju da bi i ugostiteljima i građanima trebalo dati neki period 

prilagođavanja. 

Srbija je u vrhu svetske liste po broju pušača među adolescentima, a na sedmom mestu po broju pušača 

u odnosu na broj stanovnika. U evropskom vrhu smo sa 32 odsto stanovnika koji puše, ali i po broju 

obolelih i umrlih od raka pluća, kaže pulmolog dr Emina Dolmagić Ćatović. 

Prema još nezvaničnim najavama novim nacrtom zakona u ugostiteljskim objektima biće zabranjene i 

elektronske cigarete, a osim zabrane, u planu je i značajno pooštravanje kaznene politike za one koji tu 

zabranu ne budu poštovali. 

U novosadskom Domu zdravlja u sklopu Savetovališta za odvikavanje od pušenja svakog meseca 

formiraju se grupe polaznika koji u okviru petodnevnog programa besplatno mogu da dobiju neophodnu 

podršku kako bi ostavili cigarete. Kako navode iz savetovališta, uspešnost ovog programa je 80 posto. 



 
 

 

 

Ministarstvo za brigu o porodici formira organizaciju za podršku deci sa retkim bolestima 

BEOGRAD - Ministarstvo za brigu o porodici i demografiju saopštilo je danas da će u narednom periodu 

formirati posebnu organizacionu jedinicu za podršku i pomoć porodicama dece obolele od retkih bolesti, 

radi unapređenja sistemske podrške obolelima i njihovim porodicama. 

Kako se navodi, uz kontinuirano povećanje novčanih sredstava koja se izdvajaju za dijagnostiku, lečenje i 

pomagala tokom prethodnih godina, uspostavljanje ove jedinice, koja će se baviti unapređenjem 

kvaliteta života porodica sa decom obolelih od retkih bolesti, predstavlja još jedan krupan korak u 

naporima države da olakša život obolelih. 

Država je tokom višegodišnje saradnje sa udruženjima pacijenata detaljno upoznata sa svim izazovima sa 

kojima se oboleli i članovi njihovih porodica susreću u svakodnevnom životu, saopštilo je Ministarstvo za 

brigu o porodici i demografiju. 

Osim već planiranih sredstava, navode da će do kraja godine za retke bolesti i lečenje u inostranstvu biti 

izdvojeno dodatnih tri milijarde dinara. 

Kako objašnjavaju, kroz nove nadležnosti, a na osnovu saradnje i sagledavanja potreba pacijenata, imaće 

svakodnevnu komunikaciju sa obolelima od retkih bolesti i pružiti punu podršku njihovim porodicama. 

U saradnji sa drugim državnim institucijama i sa udruženjima pacijenata, ministarstvo će se baviti 

pružanjem pomoći u ostvarivanju potreba iz sistema socijalne zaštite, prosvete, obezbeđivanjem 

psihološke podrške pacijentima i njihovim porodicama, kao i donošenjem mera za unapređenje kvaliteta 

života porodica sa decom obolelom od retkih bolesti. 



 
 

Ova organizaciona jedinica će imati predstavnike u svim komisijama i radnim grupama u kojima se 

odlučuje o izmenama zakona i drugim strateškim dokumentima vezanim za retke bolesti. 

Iz ministarstva poručuju da Vlada Srbije iz godine u godinu izdvaja sve veća finansijska sredstva za 

lečenje retkih bolesti, unapređenje terapija i uvođenje novih skrining testova. 

Podsećanja radi, navode da su finansijska izdvajanja 2012. godine iznosila 130 miliona dinara, da bi 2022. 

godine bilo izdvojeno 4,3 milijarde dinara. 

 

 

Peti protest za spas dnevne bolnice u Paunovoj 

Pacijenti Dnevne bolnice za bolesti zavisnosti „Primarijus dr Branko Gačić“ okupili su se danas ispred 

Doma zdravlja „Vračar“ u Knjeginje Zorke 15 i odatle peške krenuli ka Paunovoj ulici, gde je u 18 časova 

zakazan peti po redu protest. 

Okupljeni se kreću trotoarom u Bulevaru Oslobođenja, Crnotravskom i odatle će ući u Paunovu ulicu. 

Oni nose transparente sa napisima: „Teško državi koja ovako brine o mentalnom zdravlju naroda“, 

„Porodica=stub društva“ , „Je li ovo vaš predlog za porodicu na okupu“ , „Kap koja je prelila čašu“ , 

„Nijednu dlaku s glave, ni jedno pero Paunovo“ i „Ne kockajte se sa ljudskim zdravljem i životima“. 

Inspektori javnog reda i mira obezbeđuju šetnju, koja protiče bez incidenata. 

Dnevna bolnica za bolesti zavisnosti „Primarijus dr Branko Gačić“ zatvorena je 14. jula po nalogu 

građevinskog inspektora Branka Radomana. 



 
 

„Zabranjuje se korišćenje objekta u ulici Paunova br. 2 u Beogradu, u funkciji Dnevne bolnice za bolesti 

zavisnosti „Prim.dr Branko Gačić“, jer na objektu postoje nedostaci koji predstavljaju neposrednu 

opasnost po stabilnost, odnosno bezbednost objekta, njegove okoline i života i zdravlja ljudi“, navodi se 

u nalogu. 

 


